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Z á p i s 
 

z 25. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 08.06.2020 od 15 hodin, v budově Zdravotnické záchranné služby 

Královéhradeckého kraje, Hradecká 1690/2a  
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení  
2. Exkurze na výcvikový polygon v areálu LZS ve Fakultní nemocnici v Hradci Králové  
3. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
4. Koronavirus – stručný popis aktuální situace  
5. Aktuální informace o činnosti IZS (ZZS KHK, HZS KHK, KŘP KHK) a odd. krizového řízení 
6. Poskytnutí dotací na individuální účel 
7. Různé 
8. Závěr  
     

 
K bodu 1 
Zahájení 
 
MUDr. Seneta, ředitel ZZS KHK, přivítal všechny přítomné a ve spolupráci s dalšími záchranáři 
provedl členy výboru a hosty novým výcvikovým střediskem v areálu LZS ve Fakultní 
nemocnici v Hradci Králové.  
 
 
 
K bodu 2 
Exkurze na výcvikový polygon v areálu LZS ve Fakultní nemocnici v Hradci Králové 
 
Areál výcvikového střediska se skládá z několika modulů, které simulují prostory a situace, ve 
kterých musí posádky IZS zasahovat. Jedná se například o stísněné domovní prostory, vysoké 
stavby a lešení, kanalizaci nebo unikátní simulátor dopravní nehody. Je zde také trenažér pro 
výcvik speciálních leteckých činností, kdy lze trénovat evakuaci ze střechy nebo balkónu, nebo 
trenažér pro simulaci jízdy v automobilu. ZZS KHK má nově vybudované moderní výcvikové 
středisko k dispozici od prosince loňského roku.  
 
 
K bodu 3 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
 
Formální jednání výboru bezpečnostního probíhalo v budově Zdravotnické záchranné služby 
KHK. Ing. Jan Sobotka přivítal přítomné členy výboru a přizvané hosty brig. gen. Ing. Petra 
Petříka a MUDr. Libora Senetu, kterému jménem členů výboru poděkoval za pozvání na 
výcvikový polygon ZZS a poskytnutí zázemí pro vlastní jednání výboru v budově Zdravotnické 
záchranné služby Královéhradeckého kraje. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno 7 členů 
z 15, výbor není usnášeníschopný.  Zápis 24. jednání byl ze strany členů výboru bez připomínek.  
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Předseda výboru seznámil s návrhem programu. Ověřovatelem zápisu byl navržen pan Radek 
Balcárek, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Členové výboru vzali informaci na vědomí. Z důvodu neusnášeníschopnosti nebylo přijato 
k tomuto bodu žádné usnesení. 
 
 
K bodu 4 
Koronavirus – stručný popis aktuální situace 
 
Ing. Sobotka, který je nejen předsedou výboru a členem krajského zastupitelstva, ale také 
starostou Města Vrchlabí, shrnul několika slovy zkušenosti se zajišťováním OOP na komunální 
úrovni, do budoucna by měla být snaha o soběstačnost a vytvoření zásob. Zmínil také 
problematické zajištění ubytování pro osoby v karanténě, které byli policií vykázány z místa 
bydliště nebo osoby bez domova. Mělo by být řešeno centrálně krajem. 
 
Diskuse: p. Podal, Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Balcárek, Mgr. Lejsek,  
               Ing. Kubát 
 
Jednotliví členové vyjádřili své názory na krizové řízení při vyhlášení nouzového stavu  
a přijímání mimořádných opatření na centrální nebo místní úrovni. Do budoucna by měly být 
jasně vymezeny kompetence pro ústřední krizové řízení. Za příkladné nasazení v souvislosti 
s koronavirovou nákazou je třeba poděkovat nejen všem složkám IZS, ale i řadovým občanům, 
kteří se aktivně zapojili do zvládání krizové situace. Na příštím jednání výboru bezpečnostního 
bude přijato usnesení. Nyní je třeba připravit VŘ na nákup OOP pro případ další vlny 
onemocnění, aby se nemuselo nakupovat za vysoké tržní ceny. V diskusi se také hovořilo o 
připravované novela krizového zákona, která by měla ještě více upravit omezení lidských práv 
při krizových stavech. Dále se v souvislosti s nutnou úsporou finančních prostředků řešily 
investiční nákupy v Armádě ČR. 
 
Členové výboru vzali informaci na vědomí. Z důvodu neusnášeníschopnosti nebylo přijato 
k tomuto bodu žádné usnesení. 
 
 
K bodu 5 
Aktuální informace o činnosti IZS (ZZS KHK, HZS KHK, K ŘP KHK) a odd. krizového 
řízení 
 
Ředitel KŘP KHK brig. gen. Ing. Petřík informoval o činnosti policie v době krizového stavu, 
vyzdvihl bezproblémový tok informací mezi různými úrovněmi řízení, policisté postupovali 
jednotně v rámci celé republiky, těžili z předchozích zkušeností s různými krizovými stavy, OOP 
byly pro příslušníky policie zajištěné v dostatečném předstihu. Zpočátku se jako problematické 
jevily kontroly na hranicích, kde se tvořily velké kolony aut. Ředitel KŘP ocenil pomoc armády 
a celní správy. I on by uvítal vhodnější řešení umístění osob v karanténě, které byli policií 
vykázány s místa bydliště nebo osoby bez domova, do budoucna.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D. 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl se z jednání výboru omluvil. 
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Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta uvedl, že v KHK bylo zjištěno přibližně 200 osob nakažených 
koronavirem, aktuálně je v KHK 7 osob s nemocí Covid 19, zmínil výbornou spolupráci s KHS, 
vždy byl dohledán zdroj nákazy, každá nemocnice měla vyčleněný pokoj pro nakažené pacienty, 
kteří byli dále transportováni do FN, infrastruktura (např. zvláštní vchody do ordinací pro 
infekční pacienty) by měla být pro tyto případy ještě dořešena, mobilní odběry jsou stále 
funkční.  
 
Diskuse: p. Podal, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., brig. gen. Ing. Petřík, Ing. Sobotka 
 
V diskusi zmíněny záložní vojenské nemocnice a zvýšené riziko šíření nemoci v komunitách. 
Další informace se týkala stavby školicího střediska v Temném Dole, která již byla zahájena.  
 
Vedoucí odd. krizového řízení Ing. Pejšek se z jednání výboru omluvil.  
 
Členové výboru vzali informaci na vědomí. Z důvodu neusnášeníschopnosti nebylo přijato 
k tomuto bodu žádné usnesení. 
 
 
K bodu 6 
Poskytnutí dotací na individuální účel 
 
V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje byly 
předloženy a projednány následující žádosti o poskytnutí dotací: 
Město Náchod – pořízení ochranných pomůcek, technických prostředků a velitelského 
automobilu pro JSDH Náchod.  
Město Chlumec n. Cidlinou – Vyprošťovací zařízení pro JSDH Chlumec n. C. 
Finanční prostředky na podporu vybraných projektů budou uvolněny v rámci II. změny rozpočtu 
kraje na rok 2020 (kap. 48 – Dotační fond KHK). 
Upozorněno na skutečnost, že žadatelé mohli využít krajských dotačních programů, měl by být 
lépe nastaven systém pro schvalování dotací.  
 
Členové výboru vzali informaci na vědomí. Z důvodu neusnášeníschopnosti nebylo přijato 
k tomuto bodu žádné usnesení. 
 
 
K bodu 7 
Různé 
 
1/ Ozbrojený útočník, aktivní střelec 
Ve školách a dalších institucích již probíhají cvičení úniková, je třeba zařadit také cvičení 
obranná. Školení by prováděli certifikovaní školitelé za podpory složek IZS.  
 
Diskuse: JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Balcárek, brig. gen. Ing. Petřík, Ing. Sobotka, p. Podal 
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K bodu 8 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 17.45 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 31.08.2020.  
 
 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


